
   حجت الاسلام شيخ حسين انصاريان:
گفتند در جلسات محرم شركت نكنيد و سياه 
نپوش��يد، اما حضور مردم چند برابر شد. نور 
اباعبدالله با نور حق تعالي پيوند خورده و اين 

نور را تا قيامت نمي توان خاموش كرد. 
   علي فرحزادي:

امس��ال براي اولين بار علاوه بر كشورهاي 
ديگه دس��ته هاي عزاداري در ژاپن هم راه 
افتاده اون وقت برانداز جمهوري اسلامي با 
آتش زدن پرچم مي خواد جلوي عشق امام 
حسين بگيره! دشمنت كشت، ولي نور تو 
خاموش نشد، آري آن جلوه كه فاني نشود 

نور خداست. 
   كيان مهزاد:

كم نبوده اند آنهايي كه در اين ۱۴۰۰ س��ال 
تلاش كردند نام حس��ين را خاموش كنند؛ 
حتي قبر امام را با خاك يكس��ان كردند، اما 
نهايت آنها بودند كه حالا سرافكنده تاريخند و 
باز هم نام حسين بلند و پرآوازه است و هر روز 

بيشتر از ديروز دنيا را پر مي كند. آنها كه توصيه 
به پوشيدن قرمز مي كنند، تاريخ را بنگرند. 

   كاربري با نام »آرمين«:
محرم كه ميشه بازي بچه ها ميشه درست كردن 
موكب و علم و ايستگاه هاي صلواتي، مربيشون 
ميشه حسين)ع(، عشقشون ميشه حسين )ع(، 
چه كيفي ميكنن با امام حس��ين بچگيشون... 

 #ما_ملت_امام_حسينيم  #مردم_حسيني
   حلما يزدي:

دقت كردين تنها جاي��ي كه هيچي ملاك 
نيست زير خيمه امام حس��ينه، كوچيك 
بزرگ پيرو جوون همه كنار هم به عش��ق 
ارباب جمع شدن، نه كس��ي ميگه شغلت 
چيه نه ميگه چي داري نه ميگه بچه كجايي، 
همه سرشون بالاست چون بهترين دارايي 
رو دارن و اونم امام حس��ينه،  #ما_ملت_

امام_حسينيم  #حسينيه_ايران
   اسماء جعفري:

شبانه روز زدن كه مردم از دين زده شدن گفتن 

امام حسين ۱۴۰۰ س��ال قبل بوده عزاداري 
نميخواد، اما مردم اين روز ها ثابت كردن تا دنيا 
دنياست عزادار حسينن...  #ما_ملت_امام_

حسينيم  #مردم_حسيني
   پيام نعمتيان:

شور حسيني سرد شدني نيس��ت... و لو كره 
الكافرون؛ و لو كره المشركون.  #امام_حسين

   رسول جعفريان:
امام حسين )غ( و عاش��ورا يك ذخيره مهم 
ديني، انساني، ميراث عظيمي از حق طلبي 
و مبارزه با ظلم و گنجي متعلق به همه اعصار 
است، آن را پاي خواس��ته هاي سياسي روز 

قرباني نكنيم. 
   سهيل اسعد:

نمي دانم چه س��ري در اين نام نهفته است 
كه از ابتداي خلقت تا ابد، هيچ نام ديگري 
تا اين اندازه، اولاد آدم را همزمان به ش��ور 
و ش��وق و اشك و غم وا نداش��ته و نخواهد 

داشت.  #يا_حسين

   محمدصالح سلطاني:
عاشق امام حسين بودن نعمتي  است كه هيچ 

دست و زباني توان شكركردنش را ندارد... .
   علي فلاحتكار:

آيين امام حس��ين مال جمهوري اسلامي 
نيست، اما اگر جمهوري اسلامي كه برگرفته 
از خ��ون حضرت اس��ت نب��ود آيي��ن امام 
شهيدمان هم به شور و شعور امروز نبود! اگر 
سري به همسايه ايران)آذربايجان( كه اتفاقاً 
شيعه خانه است بزنيد متوجه فرق جمهوري 

اسلامي با ديگران خواهيد شد!
   كبري آسوپار:

مداح مي خواند بدن ارباً ارب��ا... جوان رعنا... 
علي اكبر و من فكر مي كنم م��ادران آرمان 
علي وردي و روح الله عجمي��ان اين محرم را 
چگونه مي گذرانند... اعتراض و حتي تقابل 
را مي ش��ود پذيرفت، اما توحش اين جريان، 
تنه به لشكر يزيد مي زد و ادعاي »زن، زندگي، 

آزادي« خيلي بزرگ تر از قواره شان بود. 

ما نعمت حسین را داریم
كاربران شبكه هاي اجتماعي از شور حسيني نوشتند كه خاموش شدني نيست

كاربران شبكه هاي اجتماعي در توئيت هايي از شور و عشق خود به اباعبدالله و حضور 
گس�ترده مردم در هيئت هاي عزاداري امام حس�ين)ع( و ياران باوفايشان نوشتند. 
كاربران، تلويزيون هاي لندني و محدود افرادي را كه اين روزها با پوشيدن لباس هاي 

قرمز و برنامه هاي طنز علم دشمني با اباعبداالله را برافراشته اند، به تاريخ ارجاع دادند 
و از تلاش هايي نوش�تند كه در طول تاريخ براي فراموشي نهضت حسيني انجام شد، 
اما راه به جايي نبردن�د. در ادامه بخش هايي از واكنش هاي كارب�ران را مرور كرده ايم. 

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

    تصویر منتخب

      بي ريا ترين عزاداري | از صفحه توئيتري كاربري با نام »ثنابانو«

چرا »لا يوم كيومك يا اباعبدالله«؟
آيت الله جوادي آملي:

در جريان كربلا گفته شد: »لا يوم كيومك يا اباعبدالله.« از نظر 
مصيبت، ش��هادت و اسارت درست اس��ت؛ صحنه هيچ كدام از 
ائمه)ع( صحنه كربلا نبود، اما آن جهت ديگر قضيه اين اس��ت 
كه بيگانه براي هيچ كس��ي به اندازه ش��هادت حس��ين بن علي 
سرمايه گذاري نكرده! در سه عصر، سرمايه هاي سنگيني نهادند. 
عصر اول فقهايشان، علمايشان، مفسرانشان، سياستمدارانشان 
و تاريخ نگارانش��ان را تهييج كردند كه هر كدام يك نظر خاصي 
بدهند تا از مجم��وع آنها اين فتوا در بيايد كه حس��ين بن علي 
خروج ك��رده و مهدور الدم اس��ت! در مقطع دوم آن اس��ت كه 
باورشان شد عبادت حسين بن علي مقبول نيست. وقتي كه شب 
عاشورا مهلت گرفتند، آنها گفتند چرا نماز مي خواني؟ نماز شما 
كه مقبول نيست! اين دو در مقطع سوم باز علما، فقها، مورخان 
و محدثانشان را با دادن عطاياي فراوان وادار كردند كه احاديث 
زيادي جعل كنند عاش��ورا روز بابركتي است، هر چه خواستيد 
ذخيره كنيد در روز عاشورا ذخيره كنيد، عاشورا روزي است كه 
آدم به حوا هبوط كرده، عاشورا روزي اس��ت كه كشتي نوح به 
جودي نشسته، عاشورا روزي اس��ت كه ذات اقدس اله آتش را 
بر ابراهيم خليل گلستان كرده، عاشورا شده روز با بركت! اينكه 
مي گوييم: »هذا يوم تبركت به بنو اميه«، تنها براي قتل او نيست؛ 
سه گروه در س��ه عصر، با بودجه هاي س��نگين كاري كردند كه 

كربلا را لوث كنند؛ مع ذلك »قد ملاء الخافقين!«
منبع: كانال تلگرامي »آيت الله العظمي جوادي آملي« به استناد 

سخنراني معظم له مورخ ۱۳۸۷/۱۰/۰۴ )با تلخيص(. 

   آیينه نفس

معنا و مفهوم دقيق »هَيهاتَ مِنَّا الذّلة«

از كانال رسمي حضرت آيت الله  خوشوقت تهراني)ره( در ايتا: عزاداري امام حسين طبق دستور 
خداي متعال يكي از عبادت هاي بسيار بسيار بزرگ است كه به ما رسيده است؛ چون داستان 
كربلا نقشه اي است كه خود خدا كش��يد، منتها تواني به امام حسين داد كه ايشان توانست به 

بهترين وجه آن را پياده كند؛ اگر آنطور پياده نمي شد اين اثر را نداشت. 

از صفحه توئيتري منتسب به مرحوم آيت الله فاطمي نيا)ره(: در زيارت اربعين مي خوانيم كه 
اباعبدالله جان خود را داد تا بندگان خدا را از ناداني نجات دهد. اي جوانان! هر كجا علم ديديد، 
نماينده امام حسين و هر كجا جهل ديديد، نماينده يزيد است و اينكه مي گويند »كل يوم 
عاشورا و كل ارض كربلا« يعني هر روز و هر سرزمين، روز و سرزمين تقابل علم وجهل است. 

كان��ال تلگرام��ي »آي��ت الله س��يدمحمد 
ضياء آبادي)ره(« بخشي از بيانات اين عالم 
فرزانه اخلاق را به اشتراك گذاشت. مرحوم 
ضياء آبادي فرموده اند: مطلب مهم اين است 
كه امام حسين)ع( همه  قصدش اين بود كه 
بفهماند  اي پيروان من، ش��ما كه اين قدر 
براي من به سر و سينه مي زنيد، بدانيد من 
براي چه جانم را با خطر مواجه كردم و زن و 

بچه ام را به اسارت انداختم. 
اگر آن حضرت ش��عار جاودان��ه  »هيهات 
منّا الذلهّ« را س��ر داد مگ��ر مقصودش اين 
نبود كه من نمي خواهم ذليل بش��وم، من 
نمي خواهم تسليم بش��وم؟! اگر هدف اين 
بود پس چرا امام سجاد)ع( اسير شد؟ مگر 
اس��ارت، ذلت به اين معنا نيست؟ اگر قرار 
بود امام حسين)ع( ش��خصاً در مقابل يزيد 
سر فرود نياورد كه امر مهمي نبود و اين كار 
را افراد عادي هم انجام مي دهند. اشخاصي 
هس��تند كه داراي طبع بلندي مي باشند و 
نمي خواهند در مقابل كسي سر فرود بياورند 
و تسليم او شوند. حاضرند كشته بشوند، ولي 

تسليم نشوند. مطلب اين نيست. 
خاندان عصمت)ع( نه اينكه نمي خواستند 
در مقابل كس��ي خم نشوند، بلكه هدفشان 
اين ب��ود كه نمي خواس��تند دي��ن به ذلت 
كش��يده ش��ود. اگر بنا بود كه خودشان به 
اسارت بيفتند و به زنجير كشيده شوند، ولي 
نتيجه  آن به احياي دين منجر شود حاضر 

بودند و ه��ر مصيبتي را در اي��ن راه تحمل 
مي كردند، همچن��ان كه امام س��جاد)ع( 
حاضر شد دس��ت و پاي مباركش به غل و 
زنجير كشيده ش��ود. امام زين العابدين )ع( 
هم مانند امام حسين)ع( مي توانست فرياد 
بكش��د و بگويد من اج��ازه نمي دهم غل و 
زنجيرم كنند و با آنان بجنگد تا س��رانجام 
كش��ته ش��ود. چنين چيزي ممك��ن بود. 
حض��رت اميرالمؤمنين علي)ع( 25س��ال 
س��كوت كرد. كدام فرد عادي حاضر است 
ببيند وحشيانه به خانه اش بريزند و هجوم 
بياورند و همس��ر عزيزتر از جانش را مورد 
اهانت ق��رار دهن��د؟ ول��ي اميرالمؤمنين 
علي)ع( كه يك جوان ۳۳ساله بود به محض 
اينكه اين صحنه  دلخراش و ناراحت كننده 

را ديد در عي��ن قدرتمندي بر خويش��تن 
خويش مسلط شد و حتي غلاف شمشير و 
طناب آوردند و به گردنش انداختند و نگفت 
من ذليل ش��ما نمي ش��وم. او را روي زمين 
كشيدند و به همين حال به مسجد بردند. 
چون امام)ع( تشخيص داد اگر اينگونه رفتار 
كند نتيجه  آن احياي دين اس��ت. امام)ع( 
ديد اگر بخواهد دس��ت به شمشير ببرد و 
در مقابل آنها بايس��تد حيات دين و اساس 
دين به خطر خواهد افتاد. امام)ع( راضي به 
رضاي الهي و تسليم امر اوست. هر چه را كه 
به صلاح دين است عمل مي كند. براي امام 
حسين)ع( مصلحت الهي بر اين بود كه بايد 
در مقابل ظالم زمان و حاكم غاصب فاس��د 

مفسد بايستد و كشته شود. 

اگرچه مثال مؤمن، مثال سُ��نبل است كه 
هَا الرّيحُ،  كُّ پيامبراكرم )ص( فرم��ود: »تحَُرِّ
تقَْعُدُ تَ��ارَة وَ تقَُومُ اخُري«؛ انس��ان مؤمن 
كامل مانند س��نبل گندم اس��ت كه وقتي 
باد مي وزد خم مي شود و بعد مي ايستد، اما 
درخت چنار در مقابل باد و طوفان راس��ت 
مي ايس��تد تا آنجا كه ريش��ه كن مي شود. 
مؤمن با بررس��ي ش��رايطي كه در آن قرار 
گرفته وظيفه  خود را تش��خيص مي دهد، 
جايي كه لازم اس��ت بايس��تد مي ايستد و 
مقاومت مي كند تا كش��ته شود و در جايي 
هم كه شرايط اقتضا مي كند، عكس العمل 
نش��ان ندهد و صبور باش��د حتي زنجير و 
طناب هم به گردنش بيفكنند، مي پذيرد و 

مقاومت نمي كند. 
مثلًا امام موسي بن جعفر )ع( را ۱۴سال در 
زندان هارون الرش��يد حبس مي كنند و او 
سخت ترين شرايط را تحمل مي كند. پس 
عبارت »هيه��ات مِنَّا الذِلّ��ة« معنايش اين 
نيست كه من تس��ليم نمي شوم و هميشه 
در مقابل شما مي ايس��تم، بلكه مفهوم آن 
اين است كه من در شرايطي كه امر حاكم 
موجب ذلت دين شود كوچك ترين انعطافي 
از خود نش��ان نمي دهم، ولي در جايي كه 
حيات دين بسته به انعطاف است، انعطاف از 

خود نشان مي دهم و صبوري مي كنم. 
منبع: كتاب از حس��ين گفتن تا حسيني 
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عزاداري اباعبدالله عبادتي بسيار بسيار بزرگ تقابل علم و جهل در امتداد تاريخ

خطاي بزرگ يزيد!
كانال تلگرامي »كلبه انديشه و فرهنگ« 
نوشت: امام)ره(، سخنراني اي داشت در 
جمع وعاظ تهران، در تاريخ ۱۷تير 5۸. 
در اين سخنراني نكته اي درباره قيام 
حضرت سيدالشهدا)ع( مطرح مي كند 
كه چه  بسا منحصربه فرد باشد: »خطاي 
يزيد اين نبود كه سيدالشهدا را كشته، 
اين يكي از خطاه��اي كوچكش بود، 
خطاي بزرگ اين بود كه اسلام را وارونه اش كرده بود و سيدالشهدا به داد اسلام رسيد، سيدالشهدا 
اسلام را نجات داد.« )صحيفه امام، ج۸، ص525( امام در اين سخنراني، خيال همراهان را راحت 
نمي كند كه ما هر چه كنيم، امام حسيني هستيم، بلكه برعكس هشدار و تذكر مي دهد كه مراقبت 
كنيم كه مبادا يزيدي شويم: »صحبت در اين است كه با عمل ما مكتب ما دفن بشود. يعني حالايي 
كه ما     جمهوري اسلامي پيدا كرديم و هياهو كرديم كه ما ظلم نمي خواهيم، ما عدالت     مي خواهيم، 
حالا ما كه اوُلي هس��تيم به اينكه اين عدالت را اجرا بكنيم، اوُلي هستيم به     اينكه اعوجاجات را 
مستقيم كنيم؛ خداي نخواسته از ما عملي صادر بشود كه برخلاف     مجاري عدالت است، انحراف 
است، اگر اينطور شد، جمهوري اسلامي شكست     مي خورد.  اگر اين جمهوري اسلامي شكست 
خورد، اسلام مدفون مي شود؛ ديگر خيال نكنيد     بعدها شما بتوانيد دوباره يك كاري انجام بدهيد. 
مسئوليت يك همچو مسئوليتي است.      مسئوليت يك مسئوليتي است كه انبيا، اوليا و همه خونشان 
را دادند براي حفظ اين و     همه براي حفظ مكتبشان خون هايشان را دادند � چه انبياي سابق و چه 
نبي اكرم � كه همه     تاريخش را مي دانيد، همه چيزشان را دادند براي اينكه حفظ بشود اين مكتب 
و يك وقت اعوجاجي در آن پيدا نشود.« اي كاش اين هشدار و تذكر امام هميشه پيش چشم باشد. 

براي امام نظام سياسي جمهوري اسلامي مهم بود، اما مهم تر از آن حفظ آبروي اسلام بود. 

كي مي تواند خاموش كند اين نور و اشتياق را؟
محمدامين سليمي در رشته توئيتي 
نوش��ت: حدود ۸۰ميليون تومن كم 
داش��تيم براي هيئتم��ون؛ گفتم يه 
بخشيش رو از مخاطباي اينستاگرامم 
جم��ع كن��م. از يكي از كش��ورهاي 
خارجي پيام داد چقدر كم داري گفتم 
۳۰دارم جمع مي كن��م 5۰ ميليون 
ديگ��ه مي خ��وام. گفت م��ن برات 
مي زنم... زد. 5۰ تومنش رو زد. اون ۳۰ ميليون رو كرده بودم هزار تا سهم ۳۰ هزار تومني، يكي 
پيام داد من كلًا ۳۰ هزار تومن تو كارتمه الان ميش��ه 2۰هزار تومن بدم؟ گفتم اشكالي نداره 
بركته... 2۰هزار تومن داد. يكي ۳۰۰ هزار تومن داد گفت من يه صفر اش��تباهي زدم ميش��ه 
برگردونيد بقيه اش رو گفتم آره برگردوندم... چند ساعت بعد پيام داد حضرت من رو آدم حساب 
كرد من نفهميدم... دوباره ۳۰۰ داد. حساب اين دل هاي پاي كار ولي متفاوت و جورواجور با كيه؟ 
كي ميتونه حساب كنه محبت و علاقه اين جماعت رو؟ كي ميتونه خاموش كنه اين نور و اشتياق 

رو؟ چه مي كنيم ما با اين سرمايه عظيمي كه از عاطفه و حماسه و معرفت داريم؟

رد پاي امام حسين )ع( در شهرسازي
محمد منان رئيسي در كانال تلگرامي 
خود نوشت: به رد پاي حسين )ع( در 
شهرسازي ما توجه كرده ايد؟ ابنيه اي 
همچون حس��ينيه، زينبيه، تكيه و... 
گوشه اي از تجليات حسيني در شهرها 
و روستاهاي ما هس��تند، اما علاوه بر 
اين مصادي��ق كالبدي، ك��م نداريم 
شهرها و آبادي ها و سكونتگاه هايي كه 
علاوه بر دربرداشتن اين مصاديق كالبدي، حتي نام و مضمون آنها نيز بيانگر ارادت ساكنان آن 
سكونتگاه ها به حسين)ع( است. حسين آبادها، عباس آبادها، قاسم آبادها و... همگي تجلي عشق 
سرش��ار مردم اين مرز و بوم به وترالموتور و دردانه خدا هستند، اما شايد زيباترين تعبير، تعبير 
مرحوم كافي است كه با نگاهي عاشقانه، حسين آبادها را به سرتاسر عالم گيتي تعميم داد؛ آنجا 
كه چنين گفت نگوييد دنيا بلكه بگوييد حسين آباد، چون اين حسين)ع( بود كه با خونش كل 

دنيا را آباد كرد. آري، اگر باور كنيم كه كل ارض كربلا، آنگاه كل گيتي را حسين  آباد مي بينيم.

حركت اباعبدالله)ع( معلول فقط دعوت مردم كوفه نبود
كانال »بنياد شهيد مطهري« در ايتا 
خلاص��ه اي از بيانات اس��تاد ش��هيد 
مرتضي مطهري)ره( را به استناد كتاب 
حماسه حس��يني، ج يك، ص۱۳۴- 
۱۳۳ به اشتراك گذاشت. استاد شهيد 
فرموده اند: يك��ي از اش��تباهاتي كه 
نويسنده كتاب ش��هيد جاويد كرده 
اس��ت، به نظر من اين است كه براي 
عامل دعوت مردم كوفه ارزش بيش از حد قائل شده است، گويي خيال كرده است كه عامل اساسي 
و اصلي ]در قيام  امام حسين)ع([ دعوت مردم كوفه است. در ميان اين عامل ها اتفاقاً كوچك ترين 
آنها از نظر تأثير، عامل دعوت مردم كوفه است و الا اگر عامل اساسي اين مي  بود، آن وقتي كه به امام 
خبر رسيد زمينه كوفه ديگر منتفي ش��د، امام مي  بايست دس��ت از آن حرف هاي ديگرش هم 
برمي داشت و مي گفت بسيار خوب حالا كه اينطور شد، پس ما بيعت مي كنيم و ديگر دم از امر به 
معروف و نهي از منكر هم نمي  زنيم. اتفاقاً قضيه برعكس است. داغ ترين خطبه هاي امام حسين)ع( 
و شورانگيزترين و پرهيجان ترين سخنان امام حسين)ع(، بعد از شكست كوفه است. اينكه نشان 
مي دهد امام حسين)ع( تا چه اندازه روي عامل امر به معروف و نهي از منكر تكيه دارد و اوست كه 
به اين دولت و حكومت فاسد هجوم آورده است. از نظر اين عامل، امام حسين)ع( مهاجم به حكومت 
فاسد وقت است، ثائر و انقلابي است... . تا امام حسين)ع( شنيد كه مسلم و هاني كشته شدند، اول 
اشك از چشمانش جاري شد. حالا ببينيد چه آيه اي را مي خواند: »مِنَ المُْؤْمِنينَ رجِالٌ صَدَقوا ما 

لوا تبَْديلًا« )احزاب/2۳( عاهَدُوا اللهَ عَليَهِ فَمِنْهُمْ مَنْ قَضي  نحَْبَهُ وَ مِنْهُمْ مَنْ ينْتَظِرُ وَ ما بدََّ
در قرآن آيه اي مناسب تر براي چنين موقعي پيدا نمي كنيد. بعضي از مؤمنين به پيماني كه با خداي 
خويش بستند وفا كردند. از اينهايي كه وفاكننده به پيمان خويش هستند، بعضي از آنها گذشتند 

و رفتند شهيد شدند و عده ديگر هم انتظار مي كشند تا نوبت آنها بشود. 
يعني ما فقط براي كوفه نيامديم. كوفه سقوط كرد كه كرد. حركت ما كه فقط معلول دعوت مردم 
كوفه نبوده است. اين، يكي از عوامل بود كه براي ما اين وظيفه را ايجاب مي كرد كه عجالتاً از مكه 
به طرف كوفه بياييم. ما وظيفه بزرگ تر و سنگين تري داريم. مسلم به پيمان خود وفا كرد و كارش 

گذشت، پايان يافت، شهيد شد؛ آن سرنوشت مسلم را ما هم پيدا كنيم. 

اجازه بدهید حق این جمله را ادا كنیم!
صفحه اينس��تاگرامي »وارثون« ب��ه نقل از مرح��وم حضرت آيت الله 
ميرزااحمدسيبويه)ره( به اشتراك گذاشت: در محضر ميرزاي بزرگ 
ش��يرازي روضه خواني بود، ش��يخي عبارت مقتل را مي خواند، رسيد 
به اين عب��ارت »و دخلت زينب عل��ي ابن زياد« ميرزا با ش��نيدن اين 
عبارت خيلي منقلب ش��دند، به گونه اي كه عمامه شان را برداشتند و 
گريه شديدي كردند. روضه  خوان خواست ادامه بدهد، ميرزا فرمودند: 
»شيخ! اجازه بده ما حق اين جمله را ادا كنيم، بعد وارد قسمت بعدي 
شويد!« آنقدر آن بزرگوار منقلب شدند و گريه كردند كه اجازه ندادند 
روضه خوان ادامه اش را بخواند. زين��ب كجا و مجلس نامحرمان كجا؟! 
)جهت تس��لاي قلب نازنين حض��رت بقيه  الله الاعظم روح��ي  و ارواح 

 العالمين  لتراب  مقدمه  الفداء صلواتي قرائت بفرماييد.(  

كینتسوگي مثل پیروزي بعد از شكست
نرگس بابايي توئيت كرد: كينتسوگي، به هنر بند زدن ظروف شكسته 
با طلا ميگن! وقتي بعد شكست پيروز ميشي دقيقاً همين اتفاق ميفته. 

يا وقتي يه آدم درست بعد آدم اشتباه وارد زندگيت ميشه.

راز پرچم سرخ گنبد اباعبدالله)ع(
كانال »نگاشت« در ايتا گفته اي را از دكتر علي شريعتي به نقل از كتاب 
حسين وارث انسان صفحه ۳۴ به اشتراك گذاشت. دكتر شريعتي بيان 
داشته است: در قبايل عرب همواره جنگ بود، اما مكه »زمين حرام« بود 
و چهار ماه رجب، ذي القعده، ذي الحجه و محرم »زمان حرام«، يعني كه 
در آن جنگ حرام است. دو قبيله كه با هم مي جنگيدند، تا وارد ماه حرام 
مي شدند، جنگ را موقتاً تعطيل مي كردند، اما براي آنكه اعلام كنند: »در 
حال جنگند و اين آرامش از سازش نيست، ماه حرام رسيده است و چون 
بگذرد، جنگ ادامه خواهد يافت.« س��نت بود كه بر قبه خيمه فرمانده 
قبيله، پرچم سرخي برمي افراش��تند تا دوستان، دشمنان و مردم همه 
بدانند كه »جنگ پايان نيافته است.« آنها كه به كربلا مي روند، مي بينند 
كه جنگ با پيروزي يزيد پايان گرفته و بر صحنه جنگ، آرامش مرگ 
سايه افكنده است، اما مي بينيد كه بر قبه آرامگاه حسين، پرچم سرخي 

در اهتزار است. بگذار اين »سال هاي حرام« بگذرد!
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